
Bestyrelsesmøde Balleskolen  
 

Dato & tid: 20. januar 2025 18.30-21.00 

Sted: 7. årgangs hus  

Deltagere: 

Forældrerepræsentanter: Inaluk Lynge, Troels Lomholt, Ulrik Skousbøll Christensen, Marie Furbo Carlsen, 

Rikke Nørgaard Steen, Carsten Ørum Skytt, Martin K. Mollerup 

Suppleanter: Susanne Gade Clausen, Maibritt Mardahl 

Medarbejderrepræsentant: John Togsverd og Jeppe Bjerre Petersen 

Elevrepræsentanter: Sarah 8. kl. og Emilie 8. kl. 

Ledelsen: Morten Lomborg, Vibeke Brokholm Rod og Susanne Kilian 

Sekretariat: Vibeke Brokholm Rod 

Afbud: Inaluk, Marie og Troels 

Dagsorden og referat:  

1. Introduktion, herunder godkendelse af dagsorden 

Rammesætning af mødet v. Carsten (10 min). 

Dagsordenen godkendt 

 

2. Hverdagen i 7. årgangs hus 

Oplæg fra Jeppe, herefter drøftelse (15 min) 

Bestyrelsen holder møde i 7. årgangshuset, og Jeppe fortæller om årgangens hverdag, og hvordan man arbejder. 

 

3. Interessetilkendegivelse vedr. muligheden for at oprette specialklasser (30 min) 

Oplæg v. Morten, herefter drøftelse og beslutning. Skoleleder indstiller til, at vi (i lighed med stort set alle 

andre af kommunens skoler) indsender positiv interessetilkendegivelse og herefter forholder os undersøgende 

omkring mulighederne for at gå videre med at oprette specialklasse på skolen, enten pr. 1. august eller senere. 

Den politiske proces har været i gang i en længere periode, hvor man er nysgerrig og undersøgende på, 

hvordan man kan handle på den situation, at der er mange børn der visiteres til specialskoler. For mange børn 

bruger meget tid på at sidde i busser i transport til deres skole, fordi skolen typisk ligger længere væk end 

distriktsskolen, og at de dermed ikke har kammerater fra deres nærmiljø i deres skoledag.  

Målet er, at flere børn (men ikke alle) skal have et specialtilbud i deres lokalområde. 

 

Input fra bestyrelsen: 

- Hvorfor skal Balleskolen være ”frontløber” og med fra start? Kan vi ikke lade andre om at starte projektet, 

og vi kan koncentrere sig om de projekter der allerede er sat i værk på skolen? 

- Barnets tarv….er det også det, hvis vi placerer dem i et mindre rum væk fra deres kammerater? 

- Hvad skal man have ud af pilotprojektet? Bliver vi en del af det alligevel, fordi det bliver besluttet politisk 

eller…..? 



- Vigtigt at der er fokus på at lave individuelle specialiserede indsatser for de børn, som visiteres til 

Balleskolens tilbud. 

- Har Balleskolen kompetencer til at løfte sådan en opgave? 

- Kan man som skole sige ”nej tak” til en elev? 

- Hvad har man ledelseskraft til at løfte på skolen, og er det det rigtige sted at fokusere? 

- Der er udfordringer i alle huse med elever der er udfordret, og det giver god mening for de elever og de 

elever der sidder ”tilbage” i husene 

- Kan elever komme tilbage på deres egne årgange efter en række år i specialklassen? 

Bestyrelsen ønsker, at vi som skole fremover er mere undersøgende på, hvad eventuelle konsekvenser kunne 

være og hvordan det kommer til at se ud. Vi som skole behøver ikke være ”first mover”  

Vi vil være mere nysgerrige på planen og sammen drøfte en mere konkret plan, hvis vi som skole ønsker at lave 

en specialenhed. Pr. 1. august 2025, og får lov til det.  

Bestyrelsen beslutter via afstemning at indsende en positiv tilkendegivelse. 

- 5 stemmer for, herunder holdningstilkendegivelser om, at det er en god idé generelt at deltage i 

pilotprojekter. 

- 3 stemmer imod, herunder ønskes understreget, at der kunne være behov for en større nysgerrighed på 

allerede eksisterende erfaringer fra f.eks. andre kommuner og skoler, og at vi i Balle ikke behøver at være 

med i første bølge, men kunne afvente, at andre gjorde de indledende erfaringer. 

 

4. Timetal for skoleåret 25/26 (20 min) 

Skoleleder indstiller ledelsens forslag omkring timetal for det kommende skoleår til godkendelse 

Morten gennemgår ledelsens principper for timefordeling i skoleårets planlægning – dokumentet danner 

grundlag for de enkelte fags timetal. 

De obligatoriske timetal bliver altid fulgt – lovkrav 

Så vidt muligt arbejder ledelsen på at give alle fag de vejledende timetal. Dog kan der være fag som får dækket 

timer via. husdage, morgensang, teaterkoncertuge osv. 

 

Bestyrelsen godkender 

 

5. Pause, kaffe og snacks (15 min) 

 

6. Datainformeret skolebestyrelsesarbejde – opfølgning (30 min) 

Oplæg v. Morten og Jeppe omkring resultaterne af medarbejdertrivselsundersøgelsen efteråret 2024. 

Herefter drøftelse af spørgsmålet omkring, hvordan et godt resultat kan smitte af på forældresamarbejdet, 

bestyrelsesarbejdet, elevtrivsel, osv. 

Balleskolen har haft en høj besvarelsesprocent - alle lærere, pædagoger, ledere, administrative medarbejdere får 

mulighed for at besvare undersøgelsen. 

Balleskolens trivselsundersøgelse viser en positiv udvikling på stort set alle spørgsmål. 

Der er udtryk for, at man som medarbejder på Balleskolen er glad for sin arbejdsplads. 



Undersøgelsen er et øjebliksbillede. Samtidig er det tydeligt, at man som medarbejder har mærket en positiv 

udvikling på skolen generelt. 

 

 

Udskudt fra 5.12: Orientering om Balleskolens karaktergennemsnit ved seneste afsluttede afgangsprøver. 

- Skoleleder orienterer om Balleskolens karaktergennemsnit. Skoleleder noterer sig Balleskolens overordnede 

karaktergennemsnit og anfører, at der fra årgang til årgang altid vil være bagvedliggende årsager til et 

varierende karaktergennemsnit fra år til år og fra fag til fag. På Balleskolen gør vi os umage med at være 

en skole for alle. Skolen arbejder med mellemformer og skolen bruger tid og energi på at inkludere så 

mange elevgrupper som muligt i det brede fællesskab. Dermed måler Balleskolen ikke sin succes 

udelukkende på et samlet karaktergennemsnit. Karaktergennemsnit siger ikke alt. Når det er sagt, er det 

naturligvis Balleskolens ambition, at skolens elever bliver så dygtige som overhovedet muligt, så 

Balleskolen gør sit til at klæde eleverne på til videre uddannelse og erhvervsarbejde. Det bemærkes i øvrigt 

at Balleskolen har en meget høj rate af elever, der går videre til en ungdomsuddannelse. Kan vi blive ved 

med at have det og samtidig øge karaktergennemsnittet over tid, vil det være en succes. 

  

Skoleleder indstiller til bestyrelsen om at tage ovenstående til efterretning. 

Ingen kommentarer og dermed godkendt 

 

7. Nyt fra…  

Orientering (20 min) 

• Ledelsen: Status på udeområder. Elevtal. Status på ny vikardækning. Bestyrelsens deltagelse 

på forældremøder. 

Ledelsen har haft møde med Ejendomme og der er lagt en plan for det videre arbejde. Projektet er 

godkendt og byggetilladelse, høringsperioder osv. er i gang. 

Elevtal: De svinger løbende. Lige nu er der 606 elever på skolen, og pr. 1 august ser det pt. ud til at 

elevtallet er højere. 

Fra januar 2025 er skolen begyndt en ny form for vikardækning. Man hjælper hinanden og dækker 

med medarbejdere rundt på skolen. 

Bestyrelsen står til rådighed på forældremøder, hvis der er årgange der ønsker at bestyrelsen deltager 

på. Inden sommerferien sættes der tid af på bestyrelsesmødet til en drøftelse af, hvad bestyrelsen gerne 

vil ud at fortælle på efterårets forældremøder.  

• Bestyrelsen: Hvordan arbejder vi med ”punkt 0” – starten af mødet, hvor forældre kan 

komme forbi? Input til årsberetning ønskes senest til februarmødet 19.2.  

Carsten laver en kort besked med information til forældre om punkt 0 

Hvis man ønsker input til årsberetningen, modtager Carsten dem gerne senest i februar. Formen 

drøftes på en af de kommende møder. 

• Elevråd: Bagerumsmarkedspenge, socializer, mm. 

Elevrådet har fået 400 kr. til hvert hus - overskud fra bagagerumsmarkedet i ’23 og ’24. Elevrådet er 

ude og spørge husene, hvad de kunne tænke sig. 

Onsdag den 22. januar kommer der nogen og fortæller om en socializer, som er en skærm der f.eks 

kunne stå i forhallen, hvor der er mulighed for at oprette aktiviteter i pauserne og en oversigt. 

De ældste elever er spændte på, om de når at opleve forbedringer af udeområderne. 



• Medarbejderne: APV, mm.:   

Den nye vikardækning fungerer ok, den har kun været i gang i 2 uger. Positive tilbagemeldinger og 

små justeringer løbende. 

Der er afholdt personalemde for alle medarbejdere vedr. APV´en. Der er arbejdet med den og alle 

medarbejdere har kendskab til den. 

 

8. Eventuelt 

Punkter til næste møde:  

Økonomi – resultat for ’24 og budget for ’25 drøftes. Økonomiudvalget mødes inden næste møde. 

Vision og strategi – herunder aftrykkene omkring ”styrket ejerskab til den lokale skole” samt ”styrket 

kommunikation” 

Datainformeret bestyrelsesarbejde: Hvad vil vi gerne se i den næste forældretilfredsundersøgelse (opfølgning 

fra 5.12)? 

- Tidspunkt for SB-mødetidspunkt ved Susanne 

Bestyrelsen beslutter at fremrykke bestyrelsesmøderne, så det fremover er kl. 17.00-19.30 på rullende dage. 

Med virkning fra næste møde. 

- Juletræshygge på Balle Torv:  

29. november blev der afholdt juletræshygge på Bale Torv med 7. årgang. Det gik rigtig godt og eleverne 

var rigtig gode til at bidrage og komme med gode ideer. Meget positiv oplevelse. Kunne være dejligt, hvis 

det blev en tradition som 7. årgang hvert år deltog til. Altid fredagen før 1. søndag i advent. 

- Overnatning på skolen viser at toiletterne er meget beskidte – er det ikke muligt at kunne gøre noget ved 

det? 

 

 

 


